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Epidemiološka situacija pod kontrolom u najvećem delu Srbije, osim Niša i Požarevca 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar rekao na konferenciji za novinare da je obolelo 557 zdravstvenih 

radnika, što je 11,43 odsto od ukupnog broja zaraženih, a 360 je u bolnicama. Situacija je pod kontrolom, 

osim Niša i Požarevca, ali ovo ne treba da nas zavara i opusti, istakao je Lončar. Poručio je građanima da 

izdrže i da ne gube duh. 

Prema poslednjim podacima, bitku protiv koronavirusa izgubilo je još 5 osoba, pa se ukupan broj 

preminulih popeo na 99.  

O bolovanjima i šetnji roditelja sa bebama 

Ministar Lončar izjavio je da se sva bolovanja koja su otvorena pre vanrednog stanja nastavljaju i 

svakome ko je do tada bio na bolovanju biće omogućeno da ostane i dalje. 

"Stav je da se sva bolovanja pre uvođenja vanrednog stanja nastavljaju. Nećemo praviti razliku i svakom 

ko je bio do tada na bolovanju mi ćemo omogućiti da nastavi dalje", rekao je Lončar. 

Na pitanje da li će i u kojim terminima roditelji sa bebama moći da izađu u šetnju ako bude produžen 

policijski čas, Lončar je rekao da će se za to pitanje naći najbolje rešenje. 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar rekao je da je u Srbiji u poslednja 24 sata kod još 408 osoba registrovan 

koronavirus. Testirano je 2.880 osoba.  

Hospitalizovano je 3.245 pacijenata, a na respiratoru ih je trenutno 128. 



 
 

Lončar je istakao da je u poslednjih 24 sata pet pacijenata "skinuto" sa respiratora zbog poboljšanja 

zdravstvenog stanja. 

Do danas u 15 sati u Srbiji testirano ukupno 26.278 ljudi. Preminula su dva muškarca i tri žene, prosečne 

starosti 69 godina. 

Zlatibor Lončar kaže da je epidemiološka situacija u Srbiji pod kontrolom, osim u Nišu i Požarevcu, ali da 

to ne sme da nas zavara, jer se može preokrenuti za dan, kako nabolje, tako i nagore. 

Lončar je ukazao da današnji rezultati nisu loši i da je ohrabrujuće to što je manje pacijenata na 

respiratoru što je, kaže, izuzetno bitno. 

"Situacija je pod dobrom kontrolom, osim Niša i Požarevca, a Beograd je na nivou na kojem je bio i do 

sada", istakao je Lončar. 

Šetnje penzionera verovatno posle Uskrsa 

Lončar je rekao da će verovatno odmah posle Uskrsa biti dozvoljeno starijima od 65 godina da izlaze 

tokom policijskog časa. 

Zamisao je da oni mogu da izađu ispred svojih kuća, na 300 do 400 metara kako bi prošetali na pola sata, 

ali da to bude bez kontakta s bilo kim drugim. 

"To bi bilo u vremenu kada ostali ne mogu da izlaze, odnosno za vreme policijskog časa, kako ne bi 

slučajno došli u kontakt sa nekim. To je naša radna verzija o kojoj ćemo još razgovarati", rekao je Lončar. 

Naglasio je da sadašnje stanje ne treba da opusti i zavara i da, kako će dalje izgledati situacija i brojevi, 

jedino zavisi od toga kako se budemo ponašali 

Prema njegovim rečima, sve ovo može da ide nabolje ili nagore u zavisnosti od toga da li budemo 

poštovali mere koje nam preporučuje struka. 

Ministar Lončar je rekao da u Požarevcu ima 19 osoba pozitivnih na koronavirus, što, kako kaže, ne znači 

da ih za sat ili dva neće biti i više. 

Medicinski radnici i službe u tim novim žarištima, kao što su Požarevac ili Ćuprija, pripremaju se za više 

zaraženih. 

Apelovao je na građane ovih mesta da budu posebno oprezni, jer je u tim mestima povećana 

koncentracija virusa i mogu lakše da se zaraze i obole. 

Kada je u pitanju situacija u Nišu, kaže da je već određen tim koji preduzima sve mere koje su 

neophodne da bi se situacija stavila pod kontrolu. 

"Nadam se da ćemo uspeti, ali samo uz pomoć građana", istakao je još jednom Lončar.  

Zaraženo 557 zdravstvenih radnika 



 
 

Govoreći o domovima za stare, Lončar je rekao da su pozitivna na koronavirus 243 korisnika i 32 

zaposlena. 

Uredba proširena na sve osobe sa smetnjama u razvoju 

Uredba o slobodnom izlasku dece sa autizmom biće proširena na sve osobe sa smetnjama u razvoju, bez 

obzira na godine, rečeno je na konferenciji za novinare. 

Neće biti vremenskog ograničenja u trajanju šetnje niti u koje doba dana se odvija. 

Sa takvom osobom moći će da bude samo jedan pratilac, uz obavezno pridržavanje svih mera 

predostrožnosti. 

Ministar zdravlja je rekao da će u domovima za stare ubuduće smene zaposlenih biti na 15 dana.  

Kada je reč o zdravstvenim radnicima, od ukupno 4.862 pozitivna slučaja, njih 557 su zdravstveni radnici, 

rekao je Lončar, što čini 11,43 odsto ukupnog broja zaraženih. 

Trenutno je 360 zdravstvenih radnika hospitalizovano. 

Lončar je rekao da je na "Torlaku" laboratorijski potvrđeno da je 165 ljudi izlečeno od kovida, pošto 

imaju dva negativna testa na koronavirus. 

Ukupno 25 pacijenata više nije na respiratoru, dodao je Lončar. 

U specijalnoj bolnici za psihijatrijske bolesti "Gornja Toponica" bila su 52 pacijenta sa znacima 

respiratorne infekcije, od čega su dva pacijenta pozitivna. 

Od 58 zaposlenih koji su testirani, šestoro je pozitivnih u toj ustanovi. 

Lončar je rekao da će odgovarati svako za koga se utvrdi da nije poštovao propisane mere. 

Ministar Lončar kaže da je za ukidanje mera važno da broj novoobolelih počne da pada, da pada dve 

nedelje, i da padne ispod pet procenata. 

"Da broj novoobolelih krene da pada, da dve nedelje taj broj opada i da padne ispod pet odsto, da bismo 

mogli da kažemo da imamo rezultat", rekao je Lončar.  

Ministar Lončar izjavio je da nije realno da se vakcina protiv novog koronavirusa napravi pre sledeće 

godine. 

Kako se pružaju informacije o obolelima 

Direktor Infektivne klinike Goran Stevanović rekao je da u slučaju obolelih na intenzivnoj nezi porodicu 

informišu lekari. 



 
 

Na pitanje zašto porodice zaraženih koji su u bolnicama ne mogu da dobiju informacije o njihovom 

stanju, Stevanović je rekao da pacijenti koji su hospitalizovani, a u opštem su dobrom stanju, mogu sami 

da komuniciraju mobilnim telefonom. 

"Svaki dan im se saopštava njihovo zdravstveno stanje, koje mogu da saopšte porodici, koja ne mora da 

zove lekare", rekao je Stevanović. 

Kada je reč o teško obolelim pacijentima na intenzivnom odeljenju, postoje termini za davanje 

telefonskih informacija. 

Stevanović moli članove porodice hospitalizovanih pacijenata da se međusovno usaglase i da samo jedna 

osoba zove da bi se dobila informacija. 

 

 

Krvna plazma je za usku kategoriju pacijenata, nemamo dovoljno donora 

Doktor Goran Stevanović rekao je da u Srbiji nema dovoljno donora krvne plazme. Ističe i da je ta vrsta 

terapije i inače namenjena uskoj kategoriji pacijenata. 

Na pitanje novinara, ko ne može da prima terapiju krvnom plazmom, doktor Goran Stevanović je rekao 

da bi pitanje trebalo da bude postavljeno drugačije. 

"Bez želje da nekoga ispravljam, pitanje je ko treba da primi takvu terapiju. Terapija plazmom je kod nas 

na početku, nemamo dovoljno donora. U svetu se koristi za strogo određene slučajeve, gde je niska 

sposobnost varenja antitela i za usku kategoriju pacijenata je", rekao je Stevanović. 



 
 

Ukazuje da nigde u svetu to nije široko dostupna terapija i da moraju da se ispune određeni uslovi, 

poput podudarnosti krvne grupe. Takvu odluku kod nas donosi konzilijum, u kom se nalazi i 

transfuziolog. 

Govoreći o ostalim terapijama, Stevanović je rekao da postoje mnoge kliničke studije u Rusiji, 

Francuskoj, Kini i Japanu, koje su u različitim fazama, a neke daju obećavajuće rezultate. 

Međutim, još uvek ne postoji lek koji je dokazano efikasan u lečenju Kovida-19. 

"I dalje je jedina medtoda koja je sigruna i pouzdana, sprečavanje njenog širenja", rekao je Stevanović. 

 

 

Kineski stručnjaci imaju predlog kako brže da se dođe do rezultata testiranja 

Danas je Institut za kardiovaskularne bolesti Dedinje posetila ekipa kineskih medicinskih eksperata 

predvođena profesorom Pengom. 

U razgovoru sa upravom, lekarima i drugim zaposlenim radnicima, razmatrana je epidemiološka situacija 

na Institutu, saopšteno je iz te ustanove. 

Kineski stručnjaci su, kako se navodi, upoznati sa radom ustanove, načinom prijema kao i merama 

zaštite od infekcije. 

Upoznati su i sa strategijom testiranja svih zaposlenih Instituta koji su bili u kontaktu s pacijentima 

pozitivnim na koronavirus. 

"Oni su se pohvalno izrazili o merama koje je Institut na sugestiju struke (infektologa i epidemiologa) 

preduzeo, smatrajući da su poduzete sve neophodne mere pri prijemu i selekciji pacijenata", navedeno 

je u saopštenju. 



 
 

Na direktno pitanje: "Da li su na Institutu poduzete sve potrebne mere?", prof. Peng je rekao: 

"Mislim da je to bila dobra ideja da napravite aktivni skrining svih lekara i sestara koji su bili u kontaktu. 

Direktor je uradio dobar posao. Iako ste otkrili veliki broj onih koji su bili pozitivni, vi ste to uradili na 

vreme, tj. registrovali ste problem rano. Tako ste sprečili da se ostalo osoblje zarazi. Mislim da je to bilo 

veoma važno", rekao je prof. Peng. 

Na sugestiju da postoji problem preopterećenja kovid laboratorija i dugog čekanja rezultata testova, što 

kasnije produžuje vreme boravka pacijenata u bolnici, prof. Peng je rekao da će predložiti zdravstvenim 

vlastima da tercijarne ustanove, bolnice visoke klase kao što je Institut, dobiju svoje laboratorije za kovid 

i da same testiraju pacijente. 

"To nije tehnički komplikovano, a ubrzalo bi izdavanje rezultata", rekao je Peng. 

Gosti su pregledali ulaze, operacione i dijagnostičke sale i dali konkretne predloge da se pojedini putevi i 

prostori definišu. 

 

 

Stigla oprema za dve kineske laboratorije za testove 

Na beogradski aerodrom "Nikola Tesla" stigao je avion "Er Srbije" koji je dopremio pomoć iz Kine - dve 

najmodernije laboratorije koje je ta zemlja poklonila Srbiji kao pomoć u borbi protiv koronavirusa. 

Zahvaljujući ovoj pomoći, već od naredne nedelje u novoj laboratoriji u Kliničkom centru Srbije u 

Beogradu radiće se po 2.000 testova na koronavirus dnevno. Druga laboratorija, u Nišu, moći će da obavi 

1.000 testova dnevno. 

Avion su na aerodromu dočekali ministar rudarstva i energatike Aleksandar Antić, državni sekretar u 

Ministarstvu zdravlja Berislav Vekić, ambasadorka Kine Čen Bo i predstavnici kineskih kompanija Ziđin i 

BGI, koji su među donatorima. 



 
 

Ministar Antić je istakao da će dopremljena oprema omogućiti Srbiji da udvostruči kapacitete za 

testiranje, što će znatno uticati da se pokrije "lepeza" ljudi koji treba da se testiraju, kako bi se "napao i 

definitivno pobedio virus". 

On je istakao da se Srbija snažno bori protiv epidemije, i ima dobre rezultate u dosadašnjoj odbrani od 

nevidivljvog neprijatelja koji je širom sveta ostavio velike posledice. 

Antić je zahvalio kineskoj ambasadorki Čen Bo na podršci, ističući da je njen angažman više od 

prijateljstva i obavljanja jedne funkcije i dužnosti, što je, istakao je, lični, ljudski odnos koji Srbija neće 

zaboraviti. 

"Ovo je dokaz da dva naroda, mali srpski i veliki kineski imaju neraskidivo čelično prijateljstvo koje ne 

ograničavaju ni hiljade kilometara", rekao je Antić. 

On je posebno zahvalio kineskoj kompaniji Ziđin na donaciji kojom su omogućili opremu za laboratoriju u 

Nišu. 

"Srbija će pobediti ovaj virus i odlučna je da se ne preda i iskoristi sve resurse da pobedi Kovid-19", rekao 

je Antić. 

Donacija vredna pola miliona evra  

Državni sekretar u Ministarstvu zdravlja Berislav Vekić rekao je da je ovo veliki dan za Srbiju. 

"Prijateljstvo dva naroda i dva predsednika, Aleksandra Vučića i Si Đipinga, doprinela je da danas 

budemo svedoci jedne donacije vredne više od pola miliona evra", rekao je Vekić. 

Donacija je vredna 710.000 evra, a Srbija je participirala sa 140.000 evra kupujući 90.000 testova. 

"Ovo će mnogo značiti u prevazilaženju svih tehničkih problema oko dijagnostike vurisa, jer ćemo, 

montiranjem laboratorije, već od ponedeljka raditi preko 2.000 testova u KCS u Beogradu", istakao je 

Vekić i dodao da će se u drugoj laboratoriji u Nišu raditi više od 1.000 testova dnevno. 

Ambasadorka Kine u Beogradu Čen Bo podsetila je da su pre nedelju dana Vlada Srbije i kineski partneri 

potpisali ugovor o zajedničkoj izgradnji dve laboratorije i da su još pre dva dana stigli kineski stručnjaci, a 

danas i prvi deo opreme za te laboratorije. 

"Veoma efikasno radimo i sigurna sam da će obe strane učiniti sve kako bi se laboratorija u Beogradu što 

pre pustila u rad. Povećanje kapaciteta testiranja na kovid ima veliki značaj za kontrolu epidemije", rekla 

je Čen. 

Istakla je da se ovih dana Srbija nalazi u najtežim tenucima u borbi protiv tog virusa i podsetila da su juče 

telefonom razgovarali predsednici Kine i Srbije Si Đinping i Aleksandar Vučić. 

Predsednik "Si je ponovio spremnost kineske strane za podršku i pomoć srpskim prijateljima u borbi 

protiv virusa. Mi smo čelični prijatelji i zajedno ćemo se boriti do pobede", poručila je ambasadorka. 



 
 

Predstavnik kompanije Ziđin Sajmon Ling izrazio je zadovoljstvo u ime Ziđin Grupe i njihove dve 

kompanije koje posluju u Srbiji i istakao da ta rudarska kompanija ima misiju da pomaže i radi u korist 

celog društva, a posebno u ovim teškim vremenima borbe sa koronavirusom.  

"Poklonili smo Srbiji dve laboratorije i zaštitnu opremu za Vojvodinu, Bor i Majdanpek", rekao je Ling. 

Broj testiranih biće utrostručen  

Terens Sjong iz Instituta BGI rekao je da će, kada laboratorije budu u funkciji, biti utrostručen kapacitet 

broj testiranih na koronavirus u Srbiji. 

Kako je rekao, ako sve bude teklo po planu, posle kontrole opreme, već od ujutro će se početi s njenim 

instaliranjem i izrazio nadu da će ona biti u funkciji već od iduće nedelje. 

"Da udvostručimo kapacietet testiranja, a kad postane funkcionalna u Nišu, da utrostručimo kapacitete. 

Siguran sam da ćemo ono što smo uspeli u Vuhanu, uspeti zajedno ovde u Srbiji. Svima želim dobro 

zdravlje i da nam što pre dođe pobeda'', rekao je Sjong. 

Ugovor o kineskoj donaciji dve laboratoriji Srbiji potpisan je pre nedelju dana u Beogradu. 

 

 

Kon: Nalazimo se na maksimumu, polovinom maja bićemo pred krajem epidemije 

Epidemiolog Predrag Kon kaže za RTS da bi u narednim nedeljama trebalo da počne jasno da se vidi 

opadanje aktivnosti virusa i broja novoobolelih. Ističe da je završeno "prvo poluvreme" i pretpostavlja da 

ćemo polovinom maja biti pred krajem epidemije. 

Predrag Kon, koji se nalazi na čelu tima epidemiologa za borbu protiv epidemije koronavirusa, rekao je u 

specijalnom izdanju emisije Oko da se za šest nedelja odradilo ono što je planirano. 

"Samo sloga Srbiju spasava, to se ponovo pokazuje" 



 
 

Predrag Kon, koji je nakon razgovora sa predsedikom Vučićem odlučio da ostane na čelu tima 

epidemiologa, kaže da je u jednom trenutku imao utisak da ogromna većina sumnja u ono što su radili, 

ali da se to promenilo. 

"Pogotovo mi je bio problem ono što kaže Sinod SPC. To se već menja, ne mogu da objasnim koliko mi je 

to važno lično, a sa druge strane važno je i građanima. Samo sloga Srbiju spasava, to se ponovo 

pokazuje", ističe Kon. 

Kon ističe da je Srbija "jezivo ispolitizovano društvo", ali da "ovo nije prilika za politizaciju". 

"Mi se nalazimo praktično na tom maksimumu. Dešava se ono što je moglo da se očekuje u odnosu na 

ukupna događanja u svetu", navodi Kon. 

Ističe da bi u narednim nedeljama trebalo da počne jasno da se vidi opadanje aktivnosti virusa i broja 

novoobolelih, ali da to mora da se gleda dinamički, u odnosu na broj testiranih. 

"Ako izuzmemo taj eksces u Nišu, u gerontološkom centru, onda je situacija onakva kakva je mogla da se 

očekuje", napominje Kon, i podseća da je zabrana poseta domovima starih jedna od glavnih mera, koja 

je stupila na snagu pre vanrednog stanja. 

Dodaje da je, međutim, bilo i perioda kada opreme nije bilo dovoljno i kada se štedelo, ali da je to 

relativno brzo prevaziđeno. 

Ukazuje da se sada vrlo jasno uočava da postoje delovi zemlje gde se epidemija praktično gasi – u 

Vojvodini se to ozbiljno smanjuje, kao i u Beogradu, a održava se i povećava u okolini Niša, Paraćinu, 

Ćupriji, Aleksincu, sve do Prokuplja i Leskovca. 

Kon podseća da je u tim krajevima bilo najviše ljudi koji su se vratili iz inostranstva. 

"Utisak je da virus slabi" 

Što se tiče agresivnosti virusa, Kon kaže da se ne može tvrditi, ali da je utisak da virulentnost, odnosno 

sposobnost virusa da izazove bolest – postepeno slabi 

Napominje i da je vrlo verovatno da je sve veći broj ljudi koji imaju blage simptome. 

Kako i kada se epidemija završava  

Upitan kako se epidemija završava, Kon objašnjava da posle šest do osam nedelja postoji takozvani tihi 

period, koji se produžava još nekoliko nedelja. 

Kako vernici treba da se ponašaju 

Predrag Kon je rekao da vernici treba da razmišljaju o distanci i da se adaptiraju situaciji. 

Pitanje je, kako je primetio, koliko je prihvatljivo verniku da uđe u bogomolju sa maskom ili rukavicama, 

ali poručuje da vernici treba da spreče kontakt na svaki mogući način. 



 
 

Posle ostaju samo pojedinačni slučajevi i onda se gasi, dodaje Kon. 

"Završili smo prvo poluvreme, sada smo u drugom poluvremenu", ističe Kon, koji pretpostavlja da bi tek 

kada prođe 10 nedelja, negde polovinom maja, virus mogao da oslabi da ne može više dalje da se 

prenosi takvom brzinom. 

Što se tiče eventualnog početka rada škola, kaže da se mora videti kakva će biti situacija za četiri nedelje. 

"Za četiri nedelje škola ne može ni na koji način da radi i mislim da se tu svi slažemo, a posle toga sledi 

procenjivanje", kaže Kon. 

Šta treba da se dogodi pa da se ublaže mere 

Kon navodi da je za ublažavanje mera potrebno značajno smanjenje procenta pozitivnih u odnosu na 

broj onih koji se testiraju, odnosno smanjenje na pet odsto na teritoriji cele Srbije. 

"Trenutno je u različitim delovima Srbije od nula do 40 i nešto posto, a u proseku u Srbiji ne bi smelo da 

bude više od pet", objašnjava Kon. 

Dodaje da moraju da se gledaju i druga merila – koliko ima ljudi na respiratorima, koliko ima onih koji su 

u lakim bolnicama, banjama, koji imaju blage simptome, a koliko se smanjuje broj pacijenata u 

bolnicama gde su teški slučajevi. 

Ističe i da najmanje dve nedelje mora da pada broj pozitivnih. 

"Starijima potrebna šetnja najmanje pola sata dnevno" 

Upitan da li mere treba da se relaksiraju sada, Kon ističe da one ljude koji su najviše opterećeni, građane 

starije od 65 godina, treba osloboditi, relaksirati i napraviti ventil. 

"Treba da dobiju period za šetanje najmanje pola sata dnevno. To je nešto za šta mislim da već načelno 

postoji dogovor da se uvede odmah posle praznika", navodi Kon. 

Napominje i da vanredno stanje može da se ukine, a da u okviru proglašenja epidemije ostanu određene 

vanredne mere, kao što je zabrana okupljanja... 

"Ne planiram da idem iz Srbije" 

Lično je uveren da će virus privremeno da nestane, ali ne potpuno, jer može da preživi na Južnoj 

hemisferi. 

Upitan da li će biti moguće putovati na more, rekao je da on to više ne planira, ali da je to njegovo lično 

mišljenje i pitanje osećaja sigurnosti, a ne epidemiološki stav. 

"Ne planiram da idem iz Srbije jer se tu osećam najbezbednije", poručio Kon. 



 
 

 

 

IZVEŠTAJ IZ "VIŠEGRADSKE" Trideset medicinara ponovo na poslu, zaražena doktorka još u 

KARANTINU 

U Ginekološko akušerskoj klinici u Višegradskoj korona virusom zaražena je jedna zdravstvena radnica, a 

30 njih, koji su od 22. marta bili u samoizolaciji zbog kontakata sa njom, vraćeno je na posao u 

ponedeljak jer su testovi pokazali da su negativni, saznaje "Blic". 

Ovo je dobar primer da kada se preduzmu blagovremene mere zaštite od strane rukovodstva, prenos 

infekcije se zaustavlja. 

- Zbog ovakve reakcije direktora Stefanovića i njegovog tima, Višegradska je za sada oaza bezbednosti za 

sve trudnice i njihove bebe. Treba da se zna da koleginica koja je zaražena koronom je simptome 

prepoznala 22. marta i odmah je zatražila testiranje. Njoj je virus prenet od jednog od članova njene 

porodice. Nas 30, koji smo imali direktne kontakte sa doktorkom, odmah je po preporuci rukovodstva, 

poslato je u samoizolaciju i testirani smo. Svi smo bili pod budnim okom epidemiologa i gotovo svi smo 

vraćeni na posao u ponedeljak jer su dva testiranja pokazala da smo negativni. Mislim da su još dvoje 

naših kolega još uvek u samoizolaciji. Po mom saznanju i doktorka koja je zaražena koronom je dobro i 

nju očekujemo uskoro - navodi naša sagovornica. 

Direktor GAK u Višegradskoj, profesor doktor Aleksandar Stefanović nije želeo da govori o identitetu 

zaražene osobe. 

- Naša obaveza je da poštujemo privatnost pacijenata gde spadaju i zaraženi zdravstveni radnici. Ono na 

šta sam ponosan to je da mi na sreću u prethodnom periodu nismo imali pozitivnog pacijenta na koronu, 

ali je bilo desetak sumnjivih slučajeva. Sa njima smo postupali kao da su pozitivni, ali je kod svih do sada 

nakon testiranja nalaz bio negativan. Trudimo se da maksimalno poštujemo preporuke zaštite i 

smanjenja kontakata i između samih pacijentkinja, ali i osoblja klinike. U slučaju sumnje na infekciju ili 



 
 

postojanja bliskog kontakta sa zaraženima odmah takve osobe isključujemo iz procesa rada i šaljemo ih u 

samoizolaciju - navodi Stefanović. 

 

 

Nedimović: Masovno testiranje u Nišu, u Toponici dobra situacija 

U Nišu se sprovedi masovno testiranje i vrši dezinfekcija ustanova i ulica u cilju ublažavanja sadašnje 

epidemiološke situacije, izjavio je danas ministar poljoprivrede Branislav Nedimović koji je na čelu 

Kriznog štaba za niški i toplički okrug. 

On je dodao da je u stanje u Gornjoj Toponici pod kontrolom, kao i da je u Domu za odraske Kulina 

sprovedeno testiranje svih korisnika i zaposlenih. 

Nedimović je novinarima u Nišu rekao da je situacija u tom gradu eskalirala zbog dešavanja u 

Gerentološkom centru gde je, kako je naveo, bilo dosta propusta i biće potrebno da se mnogo radi na 

popravljanju situacije. 

Naglasio je da su u Nišu preduzete mere dezinfekcije i da će sutra biti dezinfikovani Gerontološki centar, 

Dom zdravlja i centralni gradski bulevari. 

Kako je rekao, danas je u niškom Zavodu za javno zdravlje i Veterinarskom institutu testirano oko 600 

osoba, među kojima su novi pacijenti, ali i oni koji treba da napuste privremene bolnice. 

Dodao je da je Krizni štab sagledao kompletnu epidemiološku situaciju u Nišu i da su epidemiolozi Darija 

Tepavčević Kisić i Branislav Tiodorović obišli sve ustanove za koje su smatrali da je potrebno utvrditi 

epidemiološku situaciji. 

Govoreći o naredim koracima ministar je rekao da će biti sprovedeno masovno testiranje u Nišu u svim 

ustanovama za koje je procenjeno da je potrebno, kao i građana koji su upućeni u kovid ambulante. 



 
 

Dodao je da je u KC Niš trenutno na lečenju 452 obolelih od korona virusa koji su smešteni u dva 

odvojena objekta i da će Krizni šstab za nišavski i toplički okrug predložiti otvaranje novih kovid bolnica u 

okolini kako bi se Niš rasteretio od pacijenata koji dolaze iz okolnih gradova. 

Upitan o situaciji u Domu za smeštaj odraslih u Kulini u opštini Aleksinac, Nedimović je kazao da će do 

sutra pre podne biti završeno kompletno testiranje svih korisnika i zaposlenih i da će se tada znati prava 

slika. 

On je dodao su u bolnici Gornja Toponica registrovana dva pozitivna slučaja i dodao da je Krizni štab 

imao sastanak sa direktorom, 

- Tamo je smešteno oko 700 korisnika, maksimalne su mere bezbednosti, tamo se ozbiljno radi. Sutra 

ćemo analizirati dom u Blacu - najavio je Nedimović. 

 

 

Dogovor države i sindikata: Obolelim medicinarima cela plata 

Zaposlenima u državnom zdravstvu biće isplaćena kompletna plata u slučaju da su bili sprečeni da rade 

zbog bolesti izazvane korona virusom ili zbog mere izolacije koja im je naložž ena. 

Ovo će biti omogućeno Aneksom Posebnog kolektivnog ugovora koji su danas potpisali Sindikat 

zaposlenih u zdravstvu i socijalnoj zaštiti Srbije i Granski sindikat "Nezavisnost" sa Vladom Srbije, a reč je 

o kolektivnom ugovoru za zdravstvene ustanove čiji je osnivač država. 

Aneks ima retroaktivno va�ženje, pa će tako ovaj model isplate naknade biti primenjen od 1. marta. 

"U toku sledeće nedelje očekuje se potpisivanje Aneksa posebnog kolektivnog ugovora i za ustanove 

socijalne zaštite, čime će ovo pravo biti ostvareno i za zaposlene u socijalnoj zaštiti", navodi se u 

saopštenju sindikata "Nezavisnost". 



 
 

 

 

U KCV se leči 138 pacijenata od koronavirusa, a u bolnici u Pančevu 167 

U Кliničkom centru Vojvodine (КCV), trenutno se leči 138, a u Opštoj bolnici u Pančevu 167 pacijenata 

kod kojih je potvrđeno da su oboleli od virusa Covid-19, saopšteno je iz Pokrajinske vlade. 

Istovremeno, u privremenoj bolnici u hali 1 Novosadskog sajma, trenutno se leči 187 pacijenta sa lakšom 

kliničkom slikom koja ne zahteva hospitalizaciju. 

Tokom prethodne noći, kod jedne štićenice Doma za stare i penzionere u Molu, evidentirano je prisustvo 

novog koronavirusa. Njeno stanje je stabilno, sve neophodne mere su preduzete, a epidimiološka služba 

na terenu radi u skladu sa propisanim procedurama, navodi se u saopštenju Pokrajinske vlade. 


